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Приликом посете Министарства правде Окружном суду у Пожаревцу, дана 25.2.2009. 
године, обавестили смо Вас о активностима овог суда и о напорима да се превазиђу настали 
проблеми у раду како овог суда тако и Општинског и Трговинског суда у Пожаревцу.  

 
У том смислу организовано је више састанака са градоначелником града Пожаревца, 

са представницима Поште и Полицијске управе, као и директором Пореске управе 
Пожаревац. 

 
У Окружном суду у Пожаревцу организовани су следећи састанци:  
 
Дана 12.2.2009. године одржан је састанак са градоначелником града Пожаревца и 

начелником Градске управе, а коме су присуствовали председник Трговинског суда у 
Пожаревцу, председник Општинског суда у Пожаревцу, Окружни и Општински јавни 
тужилац у Пожревцу, заменик Републичког правобраниоца и Градски јавни правобранилац, 
са дневним редом разматрање проблема у раду судова и убрзавање решавања старих 
предмета.  
 

Том приликом, након дискусије и размене мишљења донети су следећи закључци: 
 
- да је оваква врста састанака веома корисна и да доприноси бољој сарадњи 

свих присутних, да се могу брже решавати настали проблеми у раду како 
код судова тако и код локалне самоуправе и да се могу благовремено 
предузети мере за отклањање насталих проблема, 

- у том циљу организовати састанак у Окружном суду Пожаревац дана 
17.2.2009. године, коме ће присуствовати поред председника Окружног, 



 

Општинског и Трговинског суда и заменика градоначелника и представници 
Поште и Полицијске управе, те извршни судија Општинског суда и 
покушати да се изнађу најбоља решења у ефикаснијој достави поште, 

- организовати састанак у Окружном суду око наплате судских такси и у том 
смислу позвати директора Пореске управе, те обезбедити присуство 
председника Општинског суда, Трговинског суда и старешине Органа за 
прекршаје, 

- састанак заказати за 26.2.2009. године у 10,00 часова, 
- организовати састанак са директорима јавних предузећа, извршним судијом 

и извршитељима општинског суда и указати на пропусте у раду, те наћи 
начин за брже решавање предмета у извршном поступку, а како би се 
смањили трошкови извршења и смањио број предмета у извршењу, обзиром 
на искуство са оваквом врстом састанака које је довело до одређених 
резултата у извршењу током 2005. и 2006. године (тада је број предмета у 
извршењу био 17.000 и смањен је сада на 5.000 предмета). 

 
Дана 17.2.2009. године одржан је састанак са представницима Поште и Полицијске 

управе, коме су присуствовали поред председника Окружног суда, председници 
Општинског суда и Трговинског суда у Пожаревцу, извршни судија Општинског суда и 
заменица градоначелника града Пожаревца, са дневним редом разматрање проблема везаних 
са доставом, и том приликом на основу изнетих примедби, предлога и сугестија сви 
присутни су се сложили те су донети закључци: 
 

- да је оваква врста састанка веома корисна и да се непосредним разговором и 
разменом мишљења многи настали проблеми у раду могу решити на овакав 
начин, те је у том циљу потребно најпре организовати састанак у Општинском 
суду (где је највећи број достава), и то судија, руководилаца поште и 
поштара, на коме би се указало на пропусте у раду и предузеле мере за 
превазилажење тих проблема, 

- састанак организовати 23.2.2009. године у 14,00 часова у Општинском суду у 
Пожаревцу,  

- да се размотри могућност да се рад поштара организује и у поподневним 
часовима, 

- да се закаже и одржи посебан састанак припадника полиције и извршног 
судије са извршитељима на коме би се указало на проблеме који настају у 
њиховом раду, и предузеле мере за изналажење најбољег решења у циљу 
несметаног рада суда у поступку извршења, 

- да се организује састанак директора јавних предузећа, извршног судије и 
извршитеља на коме би се указало на пропусте у раду јавних предузећа, како 
би се поступак извршења убрзао, смањили трошкови извршења и самим тим 
смањио и број предмета извршења. 

 
Дана 27.2.2009. године одржан је састанак са директором Пореске управе, коме су 

присуствовали поред председника Окружног суда, председници Општинског и Трговинског 
суда и старешина Органа за прекршаје, са дневним редом разматрање проблема везаних за 
ефикаснију наплату судских такси. На том састанку донети су следећи закључци:  

 



 

- обзиром да наплата од физичких лица није приоритет Пореске управе, због 
хијерархије која постоји у Министарству финансија, за сада пратити 
поступак наплате у контакту радника писарнице суда и шефа принудне 
наплате Пореске управе, 

- ступити у контакт са шефом принудне наплате Пореске управе Предрагом 
Поповићем, 

- да се петнаестодневно доставља извештај Пореској управи о наплаћеним 
таксама, обзиром да Пореска управа нема преглед и увид у то које су таксе 
наплаћене а које не, 

- ако суд достави Пореској управи погрешне податке, Пореска управа ће 
дописом да укаже суду у чему је грешка, како би се извршила исправка, 

- обзиром да суд и Пореска управа има проблема са асистенцијом полиције, 
на следећи састанак позвати и представника полиције, 

- уколико ове мере не би дале задовољавајуће резултате, обратити се 
Министарству правде у циљу изналажења ефикасније начина наплате 
судских такси, обзиром да, вероватно, и други судови у Србији имају 
сличних проблема. 

 
У Општинском суду у Пожаревцу дана 23.2.2009. године одржан је састанак 

председника Окружног и Општинског суда у Пожаревцу и судија Општинског суда у 
Пожаревцу са управником Поште и достављачима поште, на коме су донети следећи 
закључци: 

 
- након упознавања са податком да је преко 60% судских писмена који 

потичу из Окружног и Општинског суда у Пожаревцу у току 2008. године 
враћено као неуручено, констатовано је да то проузрокује огромне 
трошкове судовима и то како непосредне трошкове, кроз трошкове 
поштанских услуга, тако и трошкове одлагања судских рочишта, трошкове 
учесника у поступку, вештака и др., 

- кроз дискусију судија и достављача судских писмена, утврђује се да постоји 
велико неразумевање и необученост достављача судских писмена о 
уручењу судских писмена, неразликовања начина уручења судских 
писмена, за која је предвиђено да се уручују лично од начина уручења 
осталих писмена, 

- у складу са одредбама процесних закона који регулишу начин уручења 
судских писмена, судови ће саставити јасна и прецизна упутства и 
објашњење око начина уручења судских писмена и иста доставити Управи 
поште у Пожаревцу, како би се са тим упутствима и објашњењима упознали 
достављачи, 

- у складу са одредбом члана 3. Упутства о уручењу судских писмена, које су 
сачинили Јавно предузеће ПТТ Саобраћаја Србија и Министарство правде 
дана 24.2.2005. године, изнаћи могућност да Управа поште Пожаревац 
изврши прерасподелу радног времена тако да се судска писмена уручују и у 
периоду од 17,00 до 22,00 сата.  

 
У складу са наведеним закључцима израђено је ближе Упутство о уручењу писмена 

која потичу из парничног и кривичног поступка, и исто је прослеђено управнику Поште. 



 

 
Овај суд ће и даље улагати напоре у циљу отклањања свих проблема који отежавају 

законит рад суда, те ћемо Вас о даљим корацима и предузетим мерама уредно обавештавати. 
 
У прилогу акта достављамо Вам Упутство о правилном уручењу судских писмена.  
 
С поштовањем, 

                ПРЕДСЕДНИК СУДА, 
                      Светлана Гацо 
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 Окружни суд у Пожаревцу у месецу фебруару 2009. године организовао је више 
састанака са представницима одређених институција у циљу разматрања одређених 
проблема у раду суда, као и у раду тих институција а који утичу на правилан и благовремен 
рад суда, почев од правилне доставе, ефикасније наплате судских такси, решавања старих 
предмета који су од интереса за сам град Пожаревац и грађане и друга питања која су се 
отварала организовањем овакве врсте састанака.  
 
 О начину рада овог суда Министарство правде је обавештено дана 15.4.2009. године 
под Су.20/2009, достављањем закључака са одржаних састанака.  
 
 Министарство је тада обавештено да ће овај суд и даље улагати напоре у циљу 
отклањања свих проблема који отежавају законит и правилан рад суда и да ће Министарство 
о даљим корацима и предузетим мерама бити уредно обавештено.  
 
 Састанак је одржан 23.6.2009. године у Окружном суду у Пожаревцу, са дневним 
редом „Разматрање насталих проблема у раду судова, њихово решавање и постигнути 
резултати на основу закључака са претходних састанака“. Састанку су присуствовали 
председник Окружног суда у Пожаревцу, Светлана Гацо, председник Општинског суда у 
Пожаревцу, Вујош Тошић, заменик градоначелника Града Пожаревца, Вукица Васић, 
Градски јавни правобранилац Снежана Мишић, управник Поште Гордана Петровић и шеф 
Поште, као и командир Полицијске управе Пожаревца.  
 
 На одржаном састанку оцењено је да су претходно одржани састанци дали 
задовољавајуће резултате и да су допринели бољем и успешнијем раду како суда, тако и 
одређених институција у друштву.  
 
- Постигнути су бољи резултати у достави и констатовано да је смањен број неуручених 
судских писмена са 60% на 40%, а да је достава од стране достављача суда и даље 100%. 
Овај податак указује да је дошло до боље организације доставне службе у ПТТ-у и да су 



 

напори руководства ПТТ службе, да превазиђу проблеме у свом раду, дали позитивне 
резултате. Истима је пружена помоћ од стране суда, тако што су исфотокопиране све 
неуручене доставнице и повратнице из којих се тачно утврђује који достављачи не обављају 
своје послове како треба, што омогућује ПТТ служби покретање поступака против таквих 
неодговорних радника. Поред тога, надлежни у Пошти увели су и контролу њихове доставне 
службе изласком њиховог контролора на терен који врши проверу поштара, из разлога што 
за сада нису створени услови да уведу рад у две смене како је био предлог на претходном 
састанку; 
 
- Решени су сви стари предмети за које је био заинтересован град и грађани Пожаревца, 
сем 4 предмета код судије Мирјане Савић, која се изјаснила да ће исте решити по редоследу 
пријема до краја 2009. године, те су оваквим начином рада присутни Градски 
правобранилац, као и заменик градоначелника исказали задовољство и похвалили рад суда; 
 
- Констатовано је да организован састанак са директором Пореске управе није дао 
задовољавајуће резултате и да се наплата судских такси није побољшала, нити су од стране 
Пореске управе предузете било какве мере у циљу боље наплате такси, а представници 
Пореске управе нису се ни одазвали заказаном састанку иако су уредно обавештени и 
потврдили присуство приликом заказивања састанка, (примера ради: Општински суд у 
Пожаревцу у периоду од јануара закључно са мајем 2009. године наплатио је на име судских 
такси 15.930.146,38 динара, а у истом периоду Пореска управа у поступку принудне наплате 
од 2.085.099,00 динара наплатила је 201.615,00 динара, око 10%). 

 
Пошто се директор Пореске управе на претходном састанку изјаснио да наплата 

судских такси није приоритетан задатак Пореске управе, предлажемо Министарству правде 
да провери наплату судских такси и у другим судовима и предузме одређене мере у циљу 
ефикасније наплате, или затражити веће ангажовање служби Пореске управе на наплати 
ових такси. Овај суд ће и даље инсистирати на одржавању састанака са директором и 
службама Пореске управе, у циљу превазилажења постојећих проблема.  

 
Дана 25.6.2009. године одржан је састанак председника Окружног суда у 

Пожаревцу, председника Општинског суда у Пожаревцу, извршних судија, стручних 
сарадника који раде на извршењу и судских извршитеља, са директорима јавних предузећа 
Топлификација, Водовода, Комуналних служби и Паркинг сервиса, који имају највећи број 
извршења у поступку пред Општинским судом у Пожаревцу и том приликом констатовано: 
 
- Да јавна предузећа и њихове службе не достављају потпуне податке о извршним 
дужницима (тачна адреса, поред улице и броја зграде и број стана, као и ЈМБГ, а за 
власнике, односно закупце локала тачне адресе становања, те податке да ли је дужник 
пензионер или запослено лице), ради бржег поступка извршења. Ради лакшег прибављања 
ових података закључак је да се ступи у контакт и организује састанак са Републичким 
фондом ПИО – Филијала Пожаревац, како би се размотрила могућност пружања података 
суду или јавном предузећу о матичном броју и статусу дужника; 
 
- Да Општински суд припреми списак дужника у проблематичним деловима града 
Пожаревца и Костолца и достави јавним предузећима, како би иста организовала своје 
људе да заједно са судским извршитељима иду на терен; 



 

- Да јавна предузећа ажурирају евиденцију о извршеним уплатама, те да у предметима у 
којима је у питању мали износ, а потичу из ранијих година, и где је евидентно да не може да 
се спроведе извршење, јавна предузећа повуку своје предлоге. 
 
 
 Даљи задаци: 
  
- Пратити периодично реализацију донетих закључака са одржаних састанака у циљу 
отклањања свих проблема који отежавају законит и правилан рад суда; 
 
- Одржати састанак са председницима општинских судова и управницима пошта са подручја 
Браничевског округа (Петровац, Жагубица, Кучево, Велико Градиште, Жабари) и указати им 
на проблеме у достави  и начин њиховог решавања, обзиром на постигнуте резултате  у раду 
судова на територији Града Пожаревца;  
 
- Предложени састанак за јул месец 2009. године се, због годишњих одмора, одлаже за месец 
септембар 2009. године. 
 
- Одржати састанак са командиром Полицијске управе Пожаревца и службеника полиције, 
извршних судија и извршитеља у циљу отклањања неспоразума у њиховом раду и 
превазилажење насталих проблема на које је указано на састанку одржаном 23.6.2009. 
године; 
 
- Обавештавати Министарство о постигнутим резултатима. 
 

С поштовањем, 
                ПРЕДСЕДНИК СУДА, 
                      Светлана Гацо 
 
 


